
 
Enonkosken vanhus- ja vammaisneuvoston kirjelmä kunnanhallitukselle 
  
KH 28.03.2023 § 76    
374/00.04.02/2023    
 

 
Enonkosken vanhus- ja vammaisneuvosto on 4.3.2023 lähettänyt 
Enonkosken kunnanhallitukselle osoitetun kirjelmän koskien Enonkosken 
asumispalveluja.  
 
Kirjelmässään vanhus- ja vammaisneuvosto tuo esille, että neuvosto 
käsitteli asumispalveluita kokouksessaan 9.2.2023 § 8 ja päätti lähettää 
kirjelmän kunnanhallitukselle. 
 
Ikäilmisiltä on tullut kyselyitä intervalli- ja pitkäaikaishoitopaikoista 
Koskenhelmessä. Enonkoskelaisia on sijoitettu saatujen tietojen mukaan 
Savonlinnaan, Kerimäelle, Punkaharjulle, Savonrannalle ja Heinävedelle. 
Läheisillä ja ystävillä ei ole mahdollisuutta käydä heitä tapaamassa 
paikanpäällä, koska monet läheisistä ovat ikäihmisiä ja välimatkat ovat 
pitkät ja kulkuyhteydet huonot ilman omaa autoa. Sijoitetut henkilöt 
tuntevat yksinäisyyttä ja kaipaavat läheisiään ja ystäviään. Enonkoskelle 
on kuitenkin ollut samaan aikaan sijoitettuna muita kuin enonkoskelaisia.  
Eivätkö paikat kuuluisi ensisijaisesti enonkoskelaisille? 
 
Hoitopaikkoja vähennetään Koskenhelmestä, vaikka lähiaikoina paikkojen 
tarve kasvaa, koska korkean iän saavuttaneita ihmisiä sinnittelee vielä 
omissa kodeissaan. Syrjäkylillä asuvat eivät ole yhdenvertaisessa 
asemassa taajaman asukkaiden kanssa, koska heille ei anneta 
tukipalveluja kuin kerran päivässä. Asiointimatkoista on tullut kielteisiä 
päätöksiä ja julkisia liikennepalveluita ei syrjäkylille ole. 
 
Vanhustentalolla on ilmoitettu, että saunottamiseen apua ei enää saa, 
joten apua tarvitsevat eivät voi käydä saunassa. Ikäihmiset ovat tottuneet 
käymään saunassa ja se on myös todettu vaikuttavan ihmisen hyvinvointiin 
ja terveyteen. Palvelutaso tältä osin on huonontunut. 
 
Hyvinvointialueen vanhusneuvostossa on pidetty tärkeänä, että kuntien 
vanhusneuvostot seuraavat kunnan ikäihmisten asumis- ja palvelutasoa ja 
ilmaisevat päättäjille huolensa heti, kun niitä tulee esille. 
 
Enonkosken kunta on lähettänyt vanhus- ja vammaisneuvoston 
kysymykset Etelä-Savon hyvinvointialue Eloisalle, josta vastaus on saatu 
14.3.2023 sähköpostilla. 
 
Liitteenä Vanhus- ja vammaisneuvoston kirjelmä 4.3.2023 sekä Etelä-
Savon hyvinvointialueen vastaukset 14.3.2023 kunnan esittämiin 
kysymyksiin. 

 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Minna Laurio 
 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Minna Laurio 
 
Päätösehdotus Enonkosken kunnanhallitus merkitsee tietoon saatetuksi vanhus- ja 

vammaisneuvoston kirjelmän ja tuo esille, että ikääntyneiden palveluista 
Enonkosken kunnan alueella vastaa Etelä-Savon hyvinvointialue Eloisa. 
Kunnanhallitus vetoaa vastauksessaan liitteenä olevaan Etelä-Savon 



hyvinvointialueen 14.3.2023 Enonkosken kunnalle antamiin vastauksiin 
koskien Eloisan ikääntyneiden palveluja. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 


